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Nagyobb előrelépés szükséges 
a közegészségügyben 

A Csongrád megyei tanács 
tegnap, pénteken ülést tar-
tott Szegeden, a megyei ta-
nácsháza nagytermében. A 
tanácsülés elnökségében fog-
lalt helyet Győri Imre, a 
megyei pártbizottság első 
titkára és Bonta János, az 
Egészségügyi Minisztérium 
képviselője is. 

Török Lászlónak, a Csong-
rád megyei tanács vb elnö-
kének megnyitója után a 
tanácsülés napirendi pont-
ként tárgyalta a megye köz-
egészségügyi kérdéseit. A 
megyei tanács végrehajtó 
bizottságának beszámolóját 
előre, írásban megkapták a 
tanácstagok. 

A beszámoló megállapított tevékenysége azt 
ta, hogy a kapitalista múlt 

A Csongrád megyei 

tanács ülése 

SP A múlt öröksége ellen 
r 

Uj fürdők a megyében 

Magasabb követelmény 
a tsz-ekben 

zsúfoltak. A mezőgazdasági elismerését a közegészségügy 
üzemekben, főleg a tsz-ek- dolgozóinak, a KÖJÁLL-nak 

eredményes munkájukért. A 
tanácsülés a közegészségügy 
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Waiisr UHüicbt Moszkvában 
Makariosz a ciprusi helyzetről 

Tegnap a szovjet fővárosba érkezett egy küldöttség 
élén Walter Ulbricht a Német Szocialista Egysegpárt 
Központi Bizottságának első titkára, az NDK Államtaná-
csának elnöke. A vendégeket a repülőtéren N. Sz. Hrus-
csowal az élén a szovjet párt- és állami vc etők fo-
gadták. Az NDK államfője még a látogatás első napján 
felkereste N. Sz. Hruscsovot és Leonyid Brezsnyevet, es-
te pedig részt vett a tiszteletére rendezett vacsorán. 

Makariosz ciprusi elnök nyilatkozott a görög televí-
ziónak. Véleménye szerint szükség lesz az ENS7-erők 
ciprusi tartózkodásának meg hosszabbítását a ahhoz, hogy 
a Biztonsági Tanács határozatát maradéktalanul végre-
hajthassák. Az elnök arról is szólt, hogy a török kisebb-
ség lázadása a jelek szerint lassanként összeomlik. 

TviV'Sit-'. <k a 2. oldalon. 
<ss> Hírügynökségi jelenté- ' 

sek szerint Johnson ameri-
kai elnök csütörtökön este 
választási beszédet mondott, 
felszólította az amerikai 
közvéleményt, támogassa a 
Demokrata Pártot biztosítsa, 
hogy az elnök a novemberi 
elnökválasztásokon -nagy 
győzelmet arasson*. 

«3> I. Fogtnak, a Norvég 
Kommunista Párt főtitkárá-
nak vezetésével május 19— 
26-ig Olaszországban tartóz-
kodott a Norvég Kommunis-
ta Párt Központi Bizottságá-
nak küldöttsége. A küldött-
ség tanácskozásairól pénte-
ken közös közleményt ad-
tak ki. 
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örökségül hagyott ránk olyan 
települési és más közegész-
ségügyi hiányosságokat, 
amelyeket — bár jelentősek 
az eredmények a felszabadu-
lás óta — évtizedekig tartó 
munkával lehet véglegesen 
megszüntetni. A felszabadu-
lás óta 

nagy erőfeszítéseket tet-
tünk a megyében is a be-
tegségek, az egészségkáro-
sodások megelőzésére, 

de még korántsem értük el 
a követelményeknek megfe-
lelő színvonalat. Kedvezőt-
len — egyebek között — a 
megye lakásellátottsága, és 
a lakások minősége is. Az 
1962-es statisztikai adatok 
szerint a megyében levő 101 
ezer 200 lakás közül csak 
4900 volt fürdőszobás. A 
kedvezőtlen települési hely-
zet is károsan hat, mert a 
tanyaépületek és környékük 
közegészségügyi szempontból 
sem megfelelő. A települések 
vízellátása, a szennyvíz el-
vezetése. a szemét kezelése, 
elszállítása sem megoldott. 

ben 
fokozottabban előre kell 
lépnünk a közegészségügyi 
követelmények megvalósí-
tásában. 
Az egészségügyi szervek 

szolgálja, 
hogy a meglevő adottságok 
mellett is óvják, védjék a 
dolgozó emberek, a gyerme-
kek egészségét. E tekintet-
ben is — mint az örökölt 
hiányosságok felszámolásá-
ban — komoly az előreha-
ladás, különösen az utóbbi 
években. 

A mezőgazdasági üzemek 
közegészségügyi helyzete vi-
sonylag lassan fejlődik. En-
nek oka részben a tárgyi 
feltételek hiánya de alapve-
tően az, hogy a gazdasági 
vezetők sem fordítanak kellő 
gondot erre. Nyilvánvaló, 
hogy ma már a volt egyéni 
gazdaságokban kialakult 
közegészségügyi állapot a 

termelőszövetkezetekben 
egyáltalán nem tekinthető 
elfogadhatónak. Minden tsz-
től joggal várhatjuk el, hogy 

korszerűbben kezeljék a 
tejet, körültekintőbben 
használják a vegyszereket, 

és az egészségügyi követel-
ményeknek megfelelően 

további feladatainak megol-
dására határozatokat hozott. 

A napirend tárgyalása 
után a tanácstagok interpel-
lációjára került sor. A sze-
gedi járásból a zákányszéki 
Huszta Vince a községi 
egészségház problémáját, va-
lamint a mezőgazdasági gé-
pek alkatrész-ellátását tette 
szóvá. 

A tanácsülés Katona Sán-
dornak, a népfront megyei 
titkárának, a megyei tanács 
végrehajtó bizottsága tagjá-
nak zárszavával ért véget 

A Jemeni vendégek 
a Balaton vidékén 

Fogadás az Országházban Szalal elnök tiszteletére 
Abdullah al-Szalal mar-

sall, a Jemeni Arab Köztár-
saság elnöke pénteken rész-
vétlátogatást tett S. Venka-
taramannál, az Indiai Köz-
társaság budapesti nagykö-
vetségének ideiglenes ügyvi-
vőjénél Dzsavaharlal Nehru-
nak, az Indiai Köztársaság 
miniszterelnökének elhunyta 
alkalmából. 

Szalal elnök délután a fő-
város nevezetességeivel is-
merkedett. 

A hazánkban tartózkodó 
jemeni vendégek egy cso-
portja élükön Mohamed aZ-
Rainy-vel és Abdul Rahman 
al-Eryani-v al, a Jemeni 
Arab Köztársaság miniszter-
elnök-helyetteseivel pénte-
ken a Balaton vidékére lá-

épül 

A közegészségügyi helyzet m e g t e remtsék a szövetkezeti 
javítását az utóbbi években 
számos intézkedés szolgálta, 
é s szolgálja a jövőben is. 
Vízművek épülnek a megye 
városaiban. A községekben 
levő vízvezetékhálózat hosz-
sza ma már mintegy 500 
kilométer, s 1100 közkifolyót 
lát el jóminőségű ivóvízzel. 
Tisztasági fürdő épült Ma-
kón, Csongrádon, Szentesen, 
Ásotthalmon. 

Épül a m órahal ml tiszta-
sági fürdő, 

és készül a hódmezővásárhe-
lyi fürdő terve is. A tbc 
megszűnt mint népbetegség. 

Az ű j ipari, mezőgazdasági 
létesítmények, iskolák stb. a 
szociális követelményeknek 
megfelelően épülnek. A ré-
giek, a meglevők azonban — 
a fejlődés velejárójaként — 
zsúfoltakká, korszerűtlenné 
váltak. Például a megye 
közétkeztetési konyhái is 

gazdák étkezését szabadban 
stb. 

A beszámolóhoz az egész-
ségügyi állandó bizottság ki-
egészítő jelentését dr. Ara-
nyi Sándor ismertette, majd 
számos hozzászólás hangzott 
el. A vitában felszólalt Bon-
ta János és dr. Ocsovszky 
László, a KÖJÁLL megyei 
igazgatója is. A szegedi já-
rás területéről a kisteleki 
Marczis Vilmos egyebek kö-
zött arról beszélt, hogy a 
tanulóknak a politechnikai 
oktatás után, különösen a j itt" vezetők és szakmunkások 

Három új rísmíí 
Szegeden 

A kutakat ismét szegedi szakemberek fúrják 
Szeged lakossága 1956-bain ró berendezése, hogy kény- ta. A város fejlődése két-há-

5 millió köbméter vizet fo- telenek voltak megszüntetni rom év múlva ennek duplá-
gyasztott. 1963-ban — annak ezt a munkát. ját í r ja elő. Ugyanakkor gon-
ellenére. hogy több helyen s 1964 elejére sikerült be- dőlni kell arra is: hydrológiai 
főként az emeletes épületek- szereznünk egy új kútfúró területünket úgy használjuk 
ben lakók vízhiányra panasz- berendezést. Természetesen fel, Hogy a jövőre is gondol-

már használjuk is. Jelenleg 
50 kútból nyerjük Szeged 
ivóvizét. Ennek az 50 kútnak 
a felújítási, karbantartási 
munkálatainál is nélkülözhe-

, __ tetlen egy ilyen berendezés. 
n a k ; Hogyan tudjak ezt biz- Három év alatt éppen elég 

kodtak — 8,5 millió köbmé-
ter vízfogyasztásról tanús-
kodnak a Szegedi Víz- és 
Csatornaművek vízmérő órái. 
Ebben az évben az igény to-
vábbi emelkedésére számíta-

tosítani? 
— Elsősorban kapacitásbő-

vítéssel, kútfúrással — mond-
ja Tombácz Ferenc, a válla-
lat igazgatója. 

A Szegedi Viz- és Csator-
naművek életében nem je-
lentett nagy változást, hogy 
ök végzik az új kutak fú-
rását. Régi múltról, évtizedes 

tapasztalatot szerezhettünk 
arról, hogy milyen huzavo-
nát, sok adminisztrációt, kel-
lemetlenséget okoz, ha ezt a 
munkát más vállalatokkal 
kell elvégeztetni. Ma már 
sokkal egyszerűbb dolognak 
tűnik a vízhozam növelése. 
Már csak azért is, mert meg-

junk. A húszéves távlati 
terv már napi 100 ezer köb-
méter vízmennyiséget ír elő. 

— Egy ú j víztelepünk már 
épül, további kettőről pedig 
konkrét terveink vannak. A 
hármas számú vízmű, mely-
nek egy részlege már napon-
ta ötezer köbméter vizet ad, 
ha teljesen elkészül, szinte 
fedezni tudja a város jelenle-
gi igényét. 

— Az ötös számú vizmű 
kutató fúrásait most végez-
zük. Ismerjük szakemberein-
ket. tudjuk, hogy bízhatunk 

falvakban, megfelelő körül-
ményeket kell teremteni ah-
hoz, hogy például étkezés 
előtt kezet moshassanak stb. 

Á hozzászólásokra Hantos 
Mihály, a megyei tanács vb-
elnökhelyettese válaszolt 
Ezt követően a megyei ta-
nács határozatban fejezte ki 

tapasztalatokról beszélgetnek tésektől, a jogvitáktól. 
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A Szegedi Viz- es Csator-

Gyorsan fejlődik 
a növényzet 

A megyei fóagronómusok 
pénteken a Földművelésügyi 
Minisztériumban országos 
tanácskozásra gyűltek egy-
be, amelyen Izlinger Pál nö-
vénytermesztési főigazgató 
beszámolt a tavaszi munkák 
eredményeiről. Elmondotta 
lobbek között, hogy a ko-
rábbi éveknél jobb technikai 
felkészülés, a gondosabb 
munkaszervezés révén, illet-
ve a kedvezőre fordult idő-
járás hatására a növényzet 
rendkívül gyors fejlődésnek 
indult, s igen rövid idő alatt 
behozta a késői tavaszodás 
okozta elmaradást. 

Az idei gabonatermés elé 
bizakodással tekinthetünk, s 

ez. — a jó vetőmagellátás, az 
idejében végzett vetéseken 
kivül — nagyrészt annak kö-
szönhető, hogy a vetésterület 
80 százaléka ka j^ t t fejlő-
dést serkentő fejtrágyát. 

A kukoricatáblák vetést 
megelőző hungazinos kezelé-
sénél ugyancsak nagy az 
előrehaladás: az idén csak-
nem 300 000 holdon tették 
feleslegessé a gyomirtó ka-
pálást, és — a csapadékos 
idő révén — a vegyszer ha-
tása is igen jónak ígérke-
zik. 

A tavaszi munkák közül 
csupán a lucerna első termé 
sének betakarúásánál ta 
pasztaiható késés. 

egyaránt. 1960-ban azonban 
már annyira elavult, korsze-
rűtlen volt a vállalat kútfű-

szabadultunk a szerződéskö- becsületes munkájukban Így, 
ilyen körülmények között 
már nyugodtan vállalhatunk 

naművek jelenlegi kapacitása 
25 ezer köbméter víz napon-

felelősséget az ú j kutak vizé-
nek minőségéért. 

togattak. A jemeni " .vendé-
gek Kisházi Ödön, az Elnö-
ki Tanács helyettes elnöke, 
Losonczi Pál földművelés-
ügyi miniszter és Kiss Ká-
roly, az Elnöki Tanács tit-
kára társaságában a dél-
előtti órákban felkeresték a 
Balatonaligai Állami Gazda-
ságot, ahol dr. Radnóti Ist-
ván, a gazdaság igazgatója 
nyújtott tájékoztatót a mun-
káról. 

A vendégek ezután gép-
kocsikkal Tihanyba utaz-
tak, Itt megtekintették a mű-
emlék-templomot. 

A jemeni vendégek később 
a Beloiannisz motoroshajó 
fedélzetén kirándulást tet-
tek a Balatonon, majd a sé-
taút után a délutáni órák-
ban visszautaztak Budapest-
re. 

A Népköztársaság Elnöki 
Tanácsa pénteken este az 
Országházban fogadást adott 
Abdullah al-Szalal marsall, 
tiszteletére. Részt vettek a 
fogadáson a jemeni államel-
nök kíséretének tagjai is. 

A fogadáson megjelent Do-
bi István, a Népköztársaság 
Elnöki Tanácsának elnöke, 
Kádár J^nos, a forradalmi 
munkás-paraszt kormány el-
nöke, Kisházi Ödön, az El-
nöki Tanács helyettes elnö-
ke. Fehér Lajos, Fock Jenő, 
Kállai Gyula, Pap János, a 
kormány elnökhelyettesei, 
Kiss Károly, az Elnöki Ta-
nács titkára, az Elnöki Ta-
nács és a kormány számos 
tagja, a politikai, a gazdasá-
gi és a kulturális élet sok 
más vezető személyisége. 

A szívélyes, baráti légkö-
rű fogadáson Dobi István és 
Szalal elnök pohárköszöntőt 
mondott. 

( A vízforrások bővítésével egyidő-
sen gondoskodnak a vízvezeték háló-

i zat felújításáról is. Ebben az évben 

több mint egykilométeres szakaszon 
cserélik ki a régi, elavult, hatvan-

éves gerincvezetéket. Jelenleg az Arany 
János utcai szakaszon dolgoznak. 


